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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mikor emelik a rendvédelmi dolgozók bérét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egyre több minden bizonyítja, hogy a magyar állam nagyon rossz munkaadó. A közalkalmazotti
bértábla szégyen, a fizetések megalázóak, a státuszt módszeresen üríti ki a kormány.

A pedagógusoknak bár nagyon nehéz évük volt, de még az oltási tervbe is csak hosszas könyörgés
után kerülhettek be. Fizetésük még Révész Máriusz kormánybiztos szerint is kimondottan alacsony.

Az  állami  vállalatoknál  dolgozók  sztrájkkészültségben  vannak,  mert  nem  áll  velük  szóba  a
kormány, és nem kapnak béremelést.

A szociális  dolgozókról  pedig  egyszerűen  elfeledkezett  a  kormány,  még  az  500  ezer  forintos
bérpótlékot sem kapták meg, amit ugyanúgy megérdemelnének, mint az egészségügyi dolgozók.

Most egy olyan, tiszteletet és megbecsülést érdemlő csoport érdekében szólok, akik nélkül az állam
és az ország nem tudna működni: a belügyi és rendvédelmi dolgozókért: többek között rendőrökről,
tűzoltókról, büntetés-végrehajtási dolgozókról. Közel százezer emberről, akik annyira elégedetlenek
és elkeseredettek, hogy 70 százalékuk a pályamódosítást fontolgatja. 

Már múlt év végén lehetett tudni, hogy komoly baj van, amikor a veszélyhelyzet miatt úgy vezették
be a végkimerülésig tartó, akár 12 órás folyamatos munkavégzést a területen dolgozóknak, hogy azt
fizetéssel  nem kompenzálták,  csak  a  felsővezetés  számára.  Emellett,  hasonlóan  az  egészégügyi
dolgozókhoz, a veszélyhelyzet alatt a rendvédelemben dolgozók sem mondhatnak fel.

Az  már  megkülönbözteti  a  két  csoportot  egymástól,  hogy a  belügyi  és  rendvédelmi  dolgozók
legnagyobb  részének  fizetése  nemhogy  az  elmúlt  évben,  de  valójában  2008  óta  nem  sokat
emelkedett, az illetményalap azóta 38 650 forint. Ez különösen azért ijesztő, mert 2015-ben elvileg



egy új rendvédelmi életpályamodellt vezetett be a kormány az állomány megtartása és különleges
szolgálatuk  megbecsülése  céljából.  Az  átlagosan  50%-os  mértékűnek  tervezett  bérfejlesztést
azonban egyáltalán nem teljesítette a kormány, a modellt felül kell vizsgálni.

Ezt mutatja a már említett felmérés is, ami alapján a dolgozók csupán 2,8 százaléka elégedett a
fizetésével. Ez rendkívül szomorú.

Mit is szeretnének a rendvédelmi dolgozók pontosan? A magasabb fizetés mellett korkedvezményes
nyugdíjat és szociális juttatásokat, és nem utolsósorban a kiégést okozó körülmények rendezését.

Tisztelt  Miniszter Úr! Már most többezren hiányoznak az állományból és rengetegen tervezik a
pályaelhagyást.  A rendvédelmi  dolgozók  elkeseredettségükben  Önhöz  fordultak  segítségért,  de
választ  nem  kaptak.  Ezért  most  én  kérdezem:  Mikor  számíthatnak  a  rendvédelmi  dolgozók
béremelésre, és az életpályamodell felülvizsgálatával helyzetük rendezésére?

Válaszát várva.

Budapest, 2021.05.25.

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

1


